
OBISK NA DOMU
Obisk pri rejnici Mariji Vdovč

Rada
imam
otroke

MARIJA VDOVČ JE DO ZDAJ
SKRBELA ŽE ZA 15 REJENČ-
KOV. ZA TO DELO SE JE ODLO-
ČILA, KER IMA ZELO RADA
MAJHNE OTROKE

44-letna Marija Vdcvč je -2na številnih
krašenjskih rejnic. Vdovčevi imajo sicer
približno pet hektarov veliko kmetijo, dve
kravi in nekaj prašičev. Domačija torej ni
velika in zato se je moral gospodar Gustetj
zaposliti v domžalski »Vati«.

Vdovčeva imata 17-letno hčerko Minko,
ki se nči za pletiljo. Pa hčerka večinonia
živi v kranjskem internatu in zato, kakor
pravi Marija, bi se dolgočasila, če ne bi
skrbela za tri rejenčke. Pa ne, da ne bi
imela doma dovolj drugega dela, čeprav
kmetija ni velika. Le majhne otroke ima
tako rada, da brez njih ne bi mogla živeti.

• »Ja, veste«, je začela pripovedovati
rejnica Marija, »z rejništvom se ukvarjam
že od leta 1964. Do zdaj sem imela v reji
že 15 rejenčkov, ki so mi jih večinoma pri-
poročili na zavodu za socialno delo občine
Ljubljana-Šiška. Pa tudi bežigrajske in celo
kranjske sem imela. Z možem sva se naj-
bolj navezala na rejenčki Marjetko in Ro-
sano. Veste, dobili smo ju še čisto majhni
in otroka sta se tako navezala na naju, kot
bi bila prava oče in mati. Zato je bilo toli-
ko huje, ko so nazadnje starši vzeli obe k
sebi. Ne morem vam povedati, kako sta
otroka jokala, ko smo se poslavljali in od
takrat deklic nisem nikoli več videla.«

• Sedaj ima Marija v reji dve deklici in
dečka. Mojco je dobila iz Šiške, staro ko-

Krašenjska rejnica Marija Vdovč s svojimi
tremi rejenci

maj tri mesece. Zdaj ima deklica že štiri
leta in čeprav jo mama pogostokrat obi-.
skuje, se vse bolj navezuje na krušne star-
še.

• Druga dva sta bratec in sestrica, ki
sta ju rejnika dobila iz Kranja. Silvo ima
že pet let, Nikica pa komaj tri leta. Kranj-
ski zavod za socialno delo je bil namreč
mnenja, naj bosta otroka skupaj, in tako
sta prišla v rejo k rejnici Mariji.

• »Vsekakor pa je za pozdraviti odlo-
čitev naše družbe«, je nadaljevala rejnica,
»da bi rejništvo v bodoče šteli v pokojnin-
sko dobo.

Res je, da se bo po vsej verjetnosti to
delo štelo v pokojnino šele od leta 1974
dalje, vendar so posebno mlajše rejnice za-
dovoljne tudi s to odločitvijo.

• Bolj neugodno za nas pa je, da zakon
ne predvideva, da bi se dalo delovno dobo
dokupiti, kot je to urejeno v kooperant-
skem pokojninskem zavarovanju ter za
bivše samostojne obrtnike.«

Rado Radešček


